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Zimní Evropský olympijský festival mládeže EYOF 2029 se oficiálně
uskuteční v České republice. Evropské olympijské výbory (EOC)
potvrdily pořadatelství poté, co česká kandidatura prošla úspěšným
schvalovacím procesem, který zahrnoval podpis memoranda i závaznou
garanci ze strany vlády ČR. Nyní je tedy rozhodnuto – festival míří do
Česka.

„Toto je mimořádné vyjádření podpory olympijskému hnutí v Evropě. Jsme nadšeni, že právě
Česko se ujme této prestižní role. Vaše oddanost olympijským hodnotám a úsilí poskytnout
mladým evropským sportovcům prostor pro mezinárodní soutěžení je skutečně obdivuhodné,“
uvádí se v oficiálním dopise od Evropských olympijských výborů. „Jsme přesvědčeni, že díky
bohatým zkušenostem Českého olympijského výboru – včetně historického pořádání zimního
EYOF v Liberci v roce 2011 – bude ročník 2029 jedním z nejlepších v historii.“

Pořadatelství EYOF 2029 v Česku je výsledkem spolupráce Českého olympijského výboru,
Libereckého kraje, města Liberec, Technické univerzity v Liberci a také státu, který poskytl
potřebnou garanci. Finální potvrzení od EOC nyní umožňuje zahájit přípravy této prestižní
sportovní akce.

„Jsme rádi, že jsme kandidaturu dotáhli do úspěšného konce a pořadatelství bylo oficiálně
potvrzeno i ze strany Evropských olympijských výborů. Nyní můžeme společně s krajem,
městem Liberec a Technickou univerzitou za podpory vlády ČR začít s přípravami,“ řekl Roman
Kumpošt, místopředseda Českého olympijského výboru.

„EYOF je skvělou šancí pro mladé sportovce. Mnozí zde začínají svou vrcholovou mezinárodní
kariéru. V Liberci máme velmi dobré sportovní zázemí a spolupořádání takové akce je pro nás



zároveň příležitostí, jak získat od státu finanční prostředky na další rozvoj. Festival navíc zviditelní
město Liberec i v zahraničí a připomene všem, jak úspěšnou historii máme za sebou,“ dodává
primátor města Liberec Jaroslav Zámečník.

Podle náměstka primátora Liberce pro sport Adama Lenerta je připravovaná událost i výbornou
příležitostí, jak přilákat k vrcholovému sportu začínající sportovce, ale také širokou veřejnost.

„Půjde o svátek pohybu, soutěžení, adrenalinu a hry fair play. Festival může inspirovat amotivovat i
ty, kteří se pravidelně sportovním aktivitám nevěnují. Liberec a sport k sobě patří od nepaměti. Proto
ho i dlouhodobě a maximálně podporujeme,“ říká náměstek primátora Liberce Adam Lenert.

EYOF 2029 chce navázat na úspěšné pořádání zimního ročníku v roce 2011, kdy se sever Čech
stal dějištěm festivalu poprvé. Tehdy na svazích nechyběla například ani budoucí olympijská
vítězka Ester Ledecká, která triumfovala na snowboardu v paralelním obřím slalomu.  EYOF se
koná každé dva roky střídavě v letní a zimní variantě a je považován za jeden z klíčových kroků
na cestě mladých sportovců do vrcholového sportu.

„Jsem rád, že se festival bude znovu po letech konat v Libereckém kraji. Je to dobré nejen z hlediska
podpory sportu, ale také z pohledu rozvoje cestovního ruchu a regionální ekonomiky. Liberecký kraj je
mekkou zimních sportů,“ uvedl Martin Půta, hejtman Libereckého kraje. „Mladým
reprezentantům se dlouhodobě daří na dětských zimních olympiádách a náš region je pro pořádání
podobných akcí, jako je právě zimní Evropský olympijský festival mládeže, ideálním místem.“

Začínají přípravy

Po potvrzení pořadatelství se uskuteční přípravné práce na všech úrovních. Hlavními dějišti
budou sportoviště napříč Libereckým krajem. Přesný harmonogram bude postupně
upřesňován. EYOF 2029 přinese nejen sportovní podívanou, ale i významný impulz pro rozvoj
infrastruktury, turismu a mezinárodní prestiže regionu.


